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Van het Hoofdbestuur 
Rob ijman, bestuurssecretaris VBBN 
ln deze nieuwc rub riek vindt u in form atie ui t de 
vergadering va n het Hoofdbestuur (HB). Het doel van 
deze rubriek is de leden meet· te bett·ekken bij het 
beleid va n de vet·eniging. 

Ve rgadering va n 28 a ugustus 2002 
* De F loriade Van het bijenpaviljoen op de Flori ade 
komen zeer positieve berichten. Versc hillende bezoekers, 
met name imkers, schrij ven enthousiaste reacties aan de 
organisatoren en de VBBN. Ook de f inanc ien !open naar 
wens . Vele imkers. afkomstig ui t het g hele land, zijn 
actief met het geven van voorlic hting en het verkopen 
van boning en kaa rsen. Voor de laatste periode, tot 20 
oktober, zijn er nog moge lijkheden voo r vrijwill iger om 
mee te werken. 
• La ndsc ha ppen Een brief van de VBBN aa n de 
Landschappen word! be proken . De aanleiding van deze 
brief is een nota die door verschillende natuuro rgani a ties 
is opgesteld: ' Concurren tie tussen honingbijen en andere 
bloembezoekende insecten'. lmkers worden steeds va ker 
geconfronteerd met een ni euw beleid van terreinbeheerders 
va n de Provinciale Landschappen, Staatsbosbeheer en 

atuunnonumenten. Zonder dat men kennis heeft 
geno111en van gcnoemd rapport, wordt bij voorbaat 
uitgegaa n va n optredende schadelijke concurrentie. 
1-l et. doel van de brief is 0111 in gesprek te ko111en met de 
vertegenwoordigers van ·de landschappen ' 0111 
vervolgens contacten te leggen met de terreinbeheerders 
van de Provinciale Landschappen. 
- Studiedag ge=ondfl eidscoordinatoren Zaterdag 12 
oktober wordt er in het Bij en hu is te Wageningen een 
studiedag georganiseerd. Deze studiedag is een vervo lg 
op de geslaagde bij eenkomst van 6 april j l. Op deze dag 
was A111eri kaans vu ilbroed het onderwerp. 
Nu is het onderwerp: ' De cond itie van onze was en de 
laa tste omwikkelingen 111 .b.t. de bestrijdi ng van de 
va rroa111ijt. Dr. Kl aus Wall ner van de Landesansta lt ftir 
Bienenktmde aan de Univers ite it Hohenhei111 en een 
medewerker van PPO Bijen zullen een inleiding 
verzorgen. 
• Bestu ursaa nspra kelijkheid Een notitie is besproke n 
waa rin op heldere wij ze wordt ui teengezet hoe de 
bes tuursaansprake lijkhe id werkt. Door enke le sub
vereni gingen zijn vragen geste ld over d it onderwerp. Het 
l-IB za l deze notitie nu bespreken in het overleg met de 
g roepsbesturen. 
• G roepen-/H B- vergadering Zaterdag 28 september a.s. 
is de vergadering Groepen- HB. De agenda wordt vast
gesteld. Enkele punten zijn : concept be le idsplan 2003 , 
meeJj arenbe leidsplan, aan prake lijkheid bestuurders, 
kadercur us en bestuiv ing. 

Even voorstellen 
Klllulidaatlid Hoofdbestuur VBBJV 
E. C. Scltild-Schofaerts 
In de Achterhoek en Twente opgeg roe id woon ik sinds 
mijn hll\velijk in 1965 in Bus um. lk heb in Utrecht 
biologic ges tudeerd, dat vak enkele jaren gedoceerd en na 
de g boorte van twee dochters actie f geworden in het 
bestuur van de toen net opge richte Stichti ng 
peuterspee lza len in Bussum, in de ouderraden va n de 

montessorischool en de 
midde lbare school van mij n 
kinderen. in de patiente nraad 
Naarden-Bu sum , in d 
regio na le raad Volksgezondhe id 
Gooi- en Vechtstreek, in het 
be tuur van de PvdA-afdeling 
Bus um, in het bestuur van de 
Querida Stichring in 
Amsterdam ( een psychiallische 
tu envoorz iening) en na de 
fus ie enke le j are1; gel eden in de 
raad van toez icht van de 1-J VO

Querido. een tedc lijke orga nisa tie die hulp en 
bege.leiding biedt aan dak- en thuislozen, mensen met 
p ychosoc iale en/o f' psychiatrische problemen en 
vluchte lingen. 
E ind zevent iger jaren weer aan de tudi e, een cm·sus 
managemenl in de gezondheidszorg. korte tijd wetenschap
pe lij k medewerker en in ' 83 doctoraa l exa men bio logic. 
In di ezelfde tijd ben ik na de beginnerscursus gaan 
imkeren met twee in Goor gekochte volken, heb de 
honingkeurmeestercursus gevolgd, werd in '94 voorz itter 
van de commissie Honing van de VBB N en nam deel aan 
de 's tud iegroep Utrecht' . Meesta l winter ik twee tor drie 
volken in , reis niet meer en laa t de kasten staa n in een 
stal van de subverenig ing Bussum van de V BB op een 
terrein van het Goo isch Natuurreservaa t. 
Sinds mei van ditjaa r neem ik dee! aan de 1-JB-vergade
ringen. lk zal het HB vertegenwoordigen in de reg io 's 
Flevoland en Noord-Holland en de aandachtsgebieden 
behartigen van bijenproducten en drachtverbetering. Wat 
de verbetering van de bijenwe ide betreft is het van be lang 
dar contacten met regionale en landelij ke ·groene' organisa
ties worden aangegaan c.q. onderhoud n, waarbij Catherine 
Reker en Frans Janssen het HB zu llen ad iseren. 

Bijenvereniging 'De Bijmoer' 
.lohan Termorslwi:eu, voorzitter VBBN subvereniging 
Bergen op Zoom 
Tijdens de 81 e Algemene Ledenvergadering zij n een 3-ta l 
!eden van de bijenvereniging ' De Bij moer', subvereniging 
van de VBBN te Bergen op Zoom, gehuld igd. 
Cees Schillemans is al een aanta l jaren lid va n de vereni
gi ng. waarvan 13 jaa r als secreta ris in we lke fu nctie hij 
d vereni ging vertegenwoordi gde op de vergaderingen van 
de groep Zeeland en de Algemene Ledenvergaderingen 
van het Hoofdbe tu ur te Wageningen. 
Cees heeft z ijn hobby en zij n secretariaat om gezondheids
redenen op moeten geven, maar a is het nodig is wi l hij 
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nog wat hand- en spandiensten verrichten. Cees werd 
hiervoor gehonoreerd met de z il eren zeskantige speld. 
Jack Huygens is 25 jaar lid van de vereniging. Op z'n 
veertiende jaar kwarn hij in aanraking met bijen . Als 
glasruinder kon hij in latere jaren in z ijn eigen bijen
volkenbehoefte voorzien en z ijn collega-tuinders op dit 
gebied met raad en daad bijstaan. Hij doet bet nu ruslig 
aan en geniel nog steeds van een aantal volken. Wij hopen 
nog tlink van zijn kennis tc kunnen profiteren . Voor Jan 
de zi lveren verenigingsspeld. 
Rinus Boon is 40 jaar lid van de vereniging, waarvan 30 
jaar als voorzitter. Groot was zijn inzet voor de vereniging 
en zijn passie voor alwat groeit en bloeit. Onder zijn 
Ieiding werd de crenigingsstoel verwezenlijkt, die ten
gevolge van een grondverzakking na verloop van tijd 
moest worden a fgebroken om die 10 meter verder weer op 
te bouwen. Rinus heeft op de 80ste Algemene Leden
vergadering zijn voorz itterschap overgedragen. Van zijn 
kennis hopen we nog lang gebruik te maken. 
Rinus is verrijkt met de gouden verenigingsspeld. 

Imkerdag in West-Friesland 
Jan vau (/e Velu we 
Tijdens den korte vakanlie in West-Friesland bezochten 
mijn vrouw en ik op 7 september jl. bet juiste geopende 
bijenmuseum annex imkerij te Opperdoes, waar diczelfde 
dag een bijeenkom t were! gehouden door de VBBNgroep 

oord-Holland. 1-let museum bevindt zich op bet landgoed 
van Jan en Monique Glazenborg. Beiden houden zich 
intensief bezig met dat museum en de kort erbij gelegen 
instrucr.ie-bijenstal. In de museumruimte, afge loten door 
een glazen wand, is een speciale ruimte waar regelmatig 
gebruik wordt gemaakt van allerhande apparatuur om 
honing te slingeren. Het museum is opgebouwd uit een 
enorme collectie binnen- en buitenland e attributen uit de 
bij em ereld, verzameld door de alom bekende leraar bijen
teelt Baldi Dekker. Samen met Jan Glazenborg beheert hij 
deze co llectie, die in zijn totaliteit een schitterend beeld 
geeft van de antieke en hedendaagse imkerij. 1-let is 
jammer dater zo weinig bekend is om trent dit jonge, pas 
opgerichte museum, temeer daar het kan concurreren met 
menig soortge lijk museum in het buitenland. ledereen 
weet dat Opperdoes bekend is om het ge lijknam ige aard
appe lras, maar a is bijentee ltmu eum beslist veel meer PR 
nodig heeft! Een bezoek aan dit gastvrije ' museumgezel
schap' i aile zins de moeite waard. De g roep Noord
Holland wa die morgen goed vertegenwoordigd, geen 
stoel was er nog onbezet. De voorzitter van die groep, 
Bob den Held zou ik gaarne een pluim willen geven voor 
dit initiatief. Het is de mani er om een regiona le groep 
imker op de hoogte te houden va n allerhande nouveautes 
op het terrein van bijenziekten en de hedendaagse hon ing
problematiek. Uit gesprekken met een aa ntal imkers 
a ldaar bleek mij dat daaraan een grotc behoefte bestaat. 
Moge dit voor de overige groepen een aansporing zijn om 
op overeenkomstige wijze te handelen (Ievens goed voor 
de ledenwerving) . Na een uitvoerige uiteenzetting van 
Johan Cali s over de varroamijt en a lies wat daannee 
snmenhangt werd er gepauzeerd. Juist op dat moment 
arriveerden Roel en Anke ten Klei van bet Bijenhuis 
Wageningen met de Bijenhuisbus volge laden met aller-

hande imkerbenodigdhcden. Menigeen maakte gebruik 
van de mogelijkheid om Thymovar te kopen, zijnde een 
milicuvriendelijk middel om de varroamijt te bestrijden. 
Het is een officieel geregistreerd diergcneesmiddel 
waarbij al dat gedoe met zuren niet nodig is. a de 
middagpauzc, waarbij we uitstekend werden verzorgd, 
verscheen de heer Jan Hertsig. oudc HB-Iid VBBN en 
honingdeskundige, die de aanwezigen bet laatste nieuws 
vertelde over bet edele product honing. Tijdens die 
bijeenkomst zagen we het beroemde stoomtreinlje van 
Hoorn naar Medemblik v.v., dat achter hetland van Jan 
Glazenborg voorbij kwam slomen. Onbewust denk je dan 
terug aan de oude korfimkerij op de Veluwc. toen het 
stoomtreintje russcn Ede en Barneveld plaatselijk met 
veel kabaal langs de toenmalige heidevelden pufte. 

Verslag Roefeldag Bruntmen 
Heuk Rozie, lid subverenigiug Brummeu 
De Brummense imkervereniging heeft ook dit jaar weer 
kindercn in haar bijenstal ontvangen die deelnamen aan 
de ' Roefeldag', een evenement waar kinderen i11 de 
gelegenheid worden gesteld bij bedrijven, verenigingen 
e. d. 'een kijkje in de keuken' te komen nemen. Dankzij de 
medewerking van onze !eden konden de groepjes kinderen 
onder begeleiding van een volwassene alles te weten 
komen over het leYen van de bij en aan den lij ve onder
vinden dat bijen he lemaa l niet 'eng' zijn . Als extra activi
teit konden de kinderen een zelf gerolde kaars mee naar 
huis nemen en i.v.m. bet 100-jarig bestaan van Brummen 
een jubileumporje honing. AI metal een geslaagde dag en 
wij roepen dan ook aile imkerverenigingen op om 
volgend jaar mee te doen aan de landelijke ' Roefeldag'. 

Lidmaatschap VBBN 2003 
Marga Canters 
Bij dit novembernummer treffen VBBN-leden een accept
girokaart aan voor betaling van de contributie voor bet 
jaar 2003 . 
Als u er voor zorgt dat uw betaling eind december/begin 
januari door ons ontvangen is, zorgen wij voor een 
ononderbroken toezending van het maandblad BLJEN. 

• Wilt u niet vergeten, bij verhuizing, tijdig aan het 
secretariaat van de VBBN in Wageningen uw nieuwe 
ad res door te geven. Wij zorgen dan voor een ononder
broken toezend ing van BIJEN. 
• Ook a is u wi lt overstappen naar een andere subvereni
ging, l10ren wij dit graag zo spoedig mogelijk van u. 
• Eventuele opzeggi ng van uw lidmaatschap client v66r I 
december 2002 schriftelijk te geschieden 
(ontvangen wij uw opzegging nii I december 2002, dan 
bent u over het jaar 2003 tach de contributie 
verschuldigd). 
Wilt u in dit schrijven uw debiteurnummer verme lden, u 
kunt dit vinden op de bijgesloten acceptgirokaart en op de 
adreswikkel. 
U kunt dit schrijven richten aan: 
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Van de Bestuurstafel 
J. B eekmau 
Het Bondsbestuur vergaderde op 7 augusrus en 25 
september 2002 in het huis van de ZLTO te Tilburg. 
De agenda was voor beide vergade ringen weer goed 
gevuld . 
Al11andeling bibliotheek D e he ren A. Rie tveld en M. van 
terse I krij gen het mandaa t om verde r le werken conform 
de aangegeven procedure, de ex tra aandacht die toen 
gevraagd werd voor ' kwantumkorting ' en de lidmaat
schapskaart in relatie met mogelijke kortingen zal daarbij 
betrokken worden. Men is begonnen de boeken te 
voorzien van een minimumprij s. De chcts di e aanwezig 
was en waar de heemkundekring Esbeek inte resse voor 
had, is overgedragen aan deze ti chting volgens de 
afgesproken procedure. Oat houdt ook in dat deze 
stichting de restauratie van de schets laat verzorgen. 
Bijenzie kten De planning voor de reg ionale 
bijeenkomsten, waar dir onden verp op de agenda 
geplaatst is, is klaar. De secrcta riaten van de vij f kringen 
z ijn ingelicht. In deze kringvergaderingen zal bet 
opstarten van een Ziektebestrijdingscommissie aan de 
orde komen. Evenzo za l een eva luatie gehouden worden 
met be trekking tot bestuiving vergoedingen 2002. 
Situatie Bedrijfs•·aad 27 mei 2002 1-let bes luit te stoppen 
met de be prekingen om een bij enhoudersorgani satie te 
ormen is verwoord in het schrij ven van de secretaris 

Bedrij fsraad C . Roe ten . (zie BIJ EN II (7/8): 220 (2002). 
Door het Bondsbesruur is het vo lgendc bes loten: er moet 
getracht worden om zoveelmoge lijk taken die nu 
gezamenlijk worden uitgevoerd te handhaven waarbij het 
aanta l vergaderingen va n de Bedrijfsraad eventueel wat 
verminderd mag worden. lnten ivering van het over leg 
met de Zuide lijke bonden za l waar chijnlijk noodzakelijk 
z ijn te rwijl he t daarbij betrekken van de ANI overwogen 
zou kunnen worden. De contacten met de overheid zullen 
v ia de Bedrijfsraad, a is enig aanspreekpunt, moeten 
veri open. 
Beleids-1\Verkplan Door het Bondsbestuur is een 
conceptbe leidsplan opge teld . Waaro m dit be le ids-/j aar
plan? Een beleidspl an geeft richting aan her handel en van 
een organi sa tie en geeft de gelegenhe id voo r de aan
ges loten leden en vereni g ingen die dee l uitmaken van de 
organisatie om te partic ipe ren in het jaarplan dat naar 
aanleiding van het be le idsplan is vasrgeste ld in de 
a lgemene ve rgadering. Di t moet oo k de bedoeling van dit 

beleids-/jaarplan z ijn. namenl ijk dat de leden/verenigingen 
mee participeren in deze plannen. De Commissi 
Byenziekten is opgenomen in het genoemde plan. Dir 
betekent dat de voorgenomen plannen niet aileen een zaak 
zijn van het Bondsbestuur, er zullen zoveel a ls nodig i 
leden/ve ren igingen bij betrokken worden. 
10 or meer i11jormatie over he! b01'enstaa11de kuni u /erecht 
bij he1 secretariaat. 013-5 36350 of 
1' '\ l' \E B tjeni!Ouders-=lto.nl 

•• 
FAMILIEBERICHTEN 

Op 19 juni 2002 is op 87-jarige lceft ijd van ons hecngegaan 

GE RARD 1·1. BALTUSSEI" 

Hoewel Grad zijn bijen de laa tste tijd nict meer zelf kon 
verzorgen bleef hij toch tot zijn verscheiden met hart en ziel 
imker. Zo nu en dan kwa m hij ze lfs nog naa r zijn bij enha l. 
ook al viel hem dai erg zwaar. 

Sinds 1934 was hij lid van de bijenhoudersvereniging De 
Hcidebloem, afd . alst-Waalre) en drie jaar later werd hij 
gekozen tot bestuurslid. 67 jaar was hij imker en actief voor 
de bijenhouderij; Grad gaf voorli chting op scholen, nam 
zitting in de jury bij de bedrijfswedstrijden, organi eerde 
reizen naar her frui t en stelde zij n hal alsmede enige vo lken 
ter beschikking aan cur isten. Voor de nieuwc leden was hij 
de vraagbaak bij uitstck. bij praktische problemen deed men 
nooit tcve rgeefs een berocp op hem. In 1979 werd hij 
Koninklij k onderscheiden voor zijn activiteiten. 
Grad was een van de imkers die in hct begin van de jaren 
vij ft ig nauw berrokkcn waren bij de ontwikkeling van de 
Aa lstennethode. destijds op schrift gcsteld door de 
toenmalige voorzitter. 

Wij hcbben in Grad een toegewijde en ympathieke 
medcbestuurder en steunpilaar van de vereniging erloren. 
Aan hem bewaren wij veel prettigc herinneri ngen. 

Bestuur en !eden 
ZLTO bijenhoudcrsvereniging De Heidebloem 

Op 30 september is op de leeftijd van 69 j aar, na een actief 
Ieven, ons gewaardcerd medelid overt edcn 

JAN UYTDEW ILLIGE 

Wij hcbbcn Jan leren kennen als een per oonlij kheid met hart 
voor de ereniging. Hij heeft geholpen bij het opbouwen van 
de verengingsstal. samcn met zijn vrouw Jacqueline 
vertegenwoordigde hij de subvereniging De Bij-moer op de 
geran iummarkt en tijdcn de Open dagen bij lmratuin was 
Jan ook aa nwezig. Hij kon zeer enthousiast verte ll cn over 
zij n hobby bijenhouden. Zijn ovelijden is ecn groot verli s 
voor onzc vercniging. 

Wij wensen Jacqueline en verdere fa milie veel sterkte met dit 
verlics. 

Bestuur en I eden 
VBBN subvcrcni ging ' De Bij-mocr'. Bergen op Zoom 
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